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§ 75 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________
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§ 76 
 

Anmälan av sammanräkningsprotokoll 

Följande anmäls för kommunfullmäktiges kännedom: 
1. Länsstyrelsens beslut av den 22 maj 2025 om att utse Elisabeth Kotsinas 
(M) till ersättare i kommunfullmäktige. Avgången ersättare är Emma 
Wicksell (M). 
2. Länsstyrelsens beslut av den 22 maj 2025 om att utse Anna Sarkany (M) 
till ledamot och Hans Hammar (M) till ersättare i kommunfullmäktige. 
Avgången ledamot är Ludvig Waldenström (M). 
__________  
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§ 77 KS 2025/0174 
 

Interpellation till ordförande i kultur- och 
fritidsnämnden om nyttjande av alkohol bland 
grundskoleelever 

Ärende 
Karsten Inde (S) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 mars 
2025 (§ 42) en interpellation till kultur- och fritidsnämndens ordförande om 
nyttjande av alkohol bland grundskoleelever. Ärendet bordlades av 
kommunfullmäktige vid detta sammanträde och vid sammanträdet den 28 
april 2025 (§ 56). 
Interpellationen besvaras skriftligt vid dagens sammanträde av kultur- och 
fritidsnämndens ordförande Gunilla Bellman (KD). 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Gunilla Bellman (KD) i egenskap av 
ordförande för kultur- och fritidsnämnden. 
Under överläggningen yttrar sig även Karsten Inde (S), Robert Bryhn (C), 
Desirée Lindqvist (L), Gun-Britt Lindström (MP), Lovisa Eriksson (C), Carl 
Gustav Pfeiffer (M), Hedvig Landahl Enquist (S), Bo Lagercrantz (SD), 
Pierre Campenfeldt (KD), Jenny Åkervall (S), Eva Lindman Marko (C), 
Deniz Norgren (SD) och Rolf Lundgren (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska notera att överläggningen är avslutad och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat.  

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________  
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§ 78 KS 2025/0180 
 

Antagande av Nacka kommun som medlem i förbundet 
Storstockholms brandförsvar och fastställande av 
ändringar av förbundsordning och reglemente för 
direktionen 

Ärende 
Storstockholms brandförsvar (SSBF) är idag ett kommunalförbund 
bestående av de tio medlemskommunerna Danderyd, Lidingö, Solna, 
Stockholm, Sundbyberg, Täby, Vallentuna, Vaxholm, Värmdö och 
Österåker. Nacka kommun har inkommit med en ansökan om inträde i 
SSBF. Direktionen för Storstockholms brandförsvar beslutade vid sitt 
sammanträde den 19 mars 2025 att för egen del godkänna samt att föreslå 
för medlemskommunernas fullmäktige att anta Nacka kommun som 
medlem i kommunalförbundet Storstockholms brandförsvar från och med 
den 1 juli 2025. SSBF har låtit genomföra en analys avseende en anslutning 
av Nacka kommun till kommunalförbundet och bedömer att anslutningen 
skulle medföra flera betydande fördelar, både ur ett verksamhetsperspektiv 
och ett ekonomiskt perspektiv. Med föreliggande ärende ställer sig 
Danderyds kommun positiv till Nacka kommuns inträde i 
kommunalförbundet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar Nacka kommun som medlem i 

kommunalförbundet Storstockholms brandförsvar från och med den 
1 juli 2025 i enlighet med handling 4 till tjänsteutlåtandet.  

2. Kommunfullmäktige fastställer föreslagna ändringar i 
kommunalförbundets förbundsordning samt i direktionens 
reglemente som föranleds av Nackas anslutning till Storstockholms 
brandförsvar, enligt handling 5 och 6.  

Yrkanden 
Leo Smidhammar (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar Nacka kommun som medlem i 

kommunalförbundet Storstockholms brandförsvar från och med den 
1 juli 2025 i enlighet med handling 4 till tjänsteutlåtandet.  
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2. Kommunfullmäktige fastställer föreslagna ändringar i 
kommunalförbundets förbundsordning samt i direktionens 
reglemente som föranleds av Nackas anslutning till Storstockholms 
brandförsvar, enligt handling 5 och 6.  

__________ 
Expedieras 
Storstockholms brandförsvar (registrator@ssbf.brand.se)  
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§ 79 KS 2025/0114 
 

Fastställande av datum för sammanträden 2026 och 
januari 2027 

Ärende 
Med föreliggande ärende fastställs datum för sammanträdesdagar under 
2026 samt januari 2027. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer följande sammanträdesdatum 
för kommunfullmäktige under 2026: 26 januari, 16 februari, 16 mars, 27 
april, 1 juni, 31 augusti, 19 oktober, 9 november, 12 november, 30 
november och för 2027 den 25 januari. Starttid är 18.30 förutom den 27 
april då starttid är 17.00, den 9 november då starttid är 18.00 och den 12 
november då starttid är 09.00. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige fastställer följande sammanträdesdatum 
för kommunfullmäktige under 2026: 26 januari, 16 februari, 16 mars, 27 
april, 1 juni, 31 augusti, 19 oktober, 9 november, 12 november, 30 
november och för 2027 den 25 januari. Starttid är 18.30 förutom den 27 
april då starttid är 17.00, den 9 november då starttid är 18.00 och den 12 
november då starttid är 09.00. 
__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder  
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§ 80 KS 2025/0039 
 

Redovisning av obesvarade motioner per juni 2025 

Ärende 
Av kommunstyrelsens reglemente (9 §) följer att kommunstyrelsen två 
gånger varje år ska redovisa de motioner som inte slutligt har handlagts av 
fullmäktige. Av fullmäktiges arbetsordning (31 §) följer att redovisningen 
ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och december. 
Av redovisningen följer att 8 motioner är obesvarade, varav 2 är bordlagda.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger redovisningen till 
handlingarna. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger redovisningen till 
handlingarna. 
__________  
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§ 81 KS 2025/0038 
 

Redovisning av ej verkställda beslut per juni 2025 

Ärende 
Av kommunstyrelsens reglemente (9 §) följer att kommunstyrelsen ska 
lämna redovisning över de beslut som fattats av fullmäktige men som inte 
har verkställts. Det ska ske två gånger per år. Redovisningen sker på 
fullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och december. Av 
uppställningen framgår att 11 beslut verkställts sedan föregående 
redovisning. Under samma period har 12 nya beslut tillkommit medan ett 
tidigare beslut har förnyats. Totalt antal ej verkställda beslut uppgår till 39. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger förteckningen till 
handlingarna. 

Yrkanden 
Kristin Eriksson (C) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att föreslå 
kommunfullmäktige besluta att återta följande uppdrag: 

− Reidmar 7 och 8, uppdrag gällande detaljplaneförslag samt 
principavtal om exploatering och försäljning. 

− Detaljplan samt markanvisning för Djursholms torg. Den del som 
gäller bedömning av kostnader för åtgärder på allmänna 
anläggningar kvarstår. 

− Förslag om rivning av Oscarsborgsvillan inom fastigheten Danderyd 
2:143. 

− Förstudie om Platsutveckling Danderyd. 
− Planuppdrag för Grotte 1,2 och 7 samt Djursholm 2:70 och 2:71. 
− Sjukhuset 4, uppdrag om markanvisning. 
− Plogen 12–13, uppdrag om ny detaljplan och att förbereda 

markanvisning. 
− Svärdet 14, 15 och 20, uppdrag om detaljplan i enlighet med Start-

PM inklusive ändring av detta. 
− Lill-Kalmar 1, 6–9 och Djursholm 2:254 m fl på Kolgavägen, 

detaljplaneuppdrag i enlighet med inriktningen i Start-PM. 
− Mörby centrum, Planeringsinriktning för områden inom kvarteret 

Vågen och kommunens mark inom Danderyd 3:162, och 3:181 vid 
Mörby centrum, i den del som gäller ytterligare exploatering än det 
nu tillåtna i området. 

Siv Sahlström (C) biträder Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Christian Hoas (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Olle Johansson (S). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Kristin Erikssons (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 34 JA-röster mot 13 NEJ-röster. 4 ledamöter 
avstår från att rösta. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger förteckningen till 
handlingarna. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
__________  





Reservation mot kommunfullmäktiges beslut den 2 juni 
2025, gällande “Redovisning av inte verkställda beslut 
per juni 2025” 
 
Kristin Erikssons (C) yrkade att kommunfullmäktige skulle besluta 
återta nedanstående tio preciserade uppdrag med hänvisning till de av 
Danderydscentern tidigare, vid beslutstillfällena, framförda 
motiveringarna. Kommunfullmäktige beslutade avslå yrkandet. 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade 
sig till förmån för Kristin Erikssons (C) yrkande om att fullmäktige 
skulle besluta återta de tio nedan preciserade uppdragen. 
 
1. Reidmar 7 och 8, uppdrag gällande detaljplaneförslag samt principavtal om 
exploatering och försäljning. 
 
2. Detaljplan samt markanvisning för Djursholms torg. Den del som gäller 
bedömning av kostnader för åtgärder på allmänna anläggningar kvarstår. 
 
3. Förslag om rivning av Oscarsborgsvillan inom fastigheten Danderyd 2:143. 
 
4. Förstudie om ”Platsutveckling Danderyd”. 
 
5. Planuppdrag för Grotte 1,2 och 7 samt Djursholm 2:70 och 2:71. 
 
6. Sjukhuset 4, uppdrag om markanvisning. 
 
7. Plogen 12-13, uppdrag om ny detaljplan och att förbereda markanvisning. 
 
8. Svärdet 14, 15, och 20, uppdrag om detaljplan i enlighet med Start-PM 
inklusive ändring av detta. 
 
9. Lill-Kalmar 1, 6-9 och Djursholm 2:254 m.fl. på Kolgavägen, 
detaljplaneuppdrag i enlighet med inriktningen i Start-PM. 
 
10. Mörby Centrum, Planeringsinriktning för områden inom kvarteret Vågen 
och kommunens mark inom Danderyd 3:162, och 3:181 vid Mörby Centrum, 
i den del som gäller ytterligare exploatering än det nu tillåtna i området. 
 
 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 
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§ 82 KS 2025/0173 
 

Ställningstagande till revisorernas äskande om 
tilläggsanslag 

Ärende 
Enligt kommunens riktlinjer för ekonomistyrning kan tilläggsanslag till 
fastställd driftbudget eller investeringsbudget förekomma efter beslut av 
kommunfullmäktige under förutsättning att de finansiella målen fortfarande 
kan uppnås innevarande budgetår.  
Revisorerna har genom en skrivelse äskat tilläggsanslag om 133 000 kronor 
för år 2025 i syfte att genomföra fyra fördjupade granskningar enligt sin 
fastställda revisionsplan. I skrivelsen framhålls att kostnadsbilden 
förändrats, bland annat med hänvisning till det nya revisionsregelverket 
KISA och till ökade konsultkostnader. Dessa fördyrande förändringar var 
kända redan när gällande budget fastställdes. 
Revisorerna gör en jämförelse med Norrtälje kommun, som planerar sju 
fördjupade granskningar under samma år. Enligt jämförande nyckeltal från 
Kolada har Danderyds kommun, trots färre planerade granskningar, en 
högre revisionskostnad per invånare än Norrtälje. 
Kommunfullmäktige fastställde budgeten för 2025 i november 2024. Det 
har därefter inte uppkommit omständigheter av sådan karaktär att en ändring 
av budgetramen kan anses motiverad. Inte heller har revisorerna anfört 
något som föranleder en sådan ändring. Mot denna bakgrund föreligger inte 
tillräckliga skäl för att bevilja det äskande som revisorerna har lämnat. 

Kommunfullmäktiges presidiums förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att inte bevilja tilläggsanslag enligt 
revisorernas äskande. 

Överläggning 
Göran Bjugård (S) och Filippa Nyberg (C) yttrar sig i egenskap av vice 
ordförande, respektive ordförande, för revisorerna.  
Annika Linde (L) yrkar bifall till presidiets förslag. Siv Sahlström (C) och 
Jenny Åkervall (S) biträder Annika Lindes (L) yrkande. 
Gun-Britt Lindström (C) yrkar i enlighet med revisorernas äskande. Bo 
Lagercrantz (SD) biträder Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på presidiets förslag 
och Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit presidiets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inte bevilja tilläggsanslag enligt 
revisorernas äskande. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
__________ 
Expedieras 
Revisorerna  



1 
 

 
 
RESERVATION Kommunfullmäktige 2025-06-02 punkt 12, 
ställningstagande till revisorernas äskande om tilläggsanslag 
 
Miljöpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut att inte bevilja 
tilläggsanslag enligt revisorernas äskande. 
 
Kommunens förtroendevalda revisorer har äskat om en utvidgad budget om 
133 000 kronor för att kunna genomföra fyra fördjupade granskningar enligt 
med deras förslag om revisionsplan 2025. De fördjupade granskningarna som 
våra revisorer har prioriterat högst i sin risk- och väsentlighetsanalys är 

• intern kontroll  

• tillsyn- och kontroll av hälsoskydd och livsmedel 

• inköp och upphandling  

• välfärdsbrott i hemtjänsten 
 
Revisorernas äskande om tilläggsanslag grundas på en kostnadsökning för 
revisionen, bl a pga det nya regelverket KISA, Kommunal International 
Standards on Auditing. Revisorerna anför att införandet av KISA medför en 
ökad insats från kommunens sakkunniga revisorer (PWC). Våra 
kommunrevisorer bedömer att ovanstående granskningsområden är så 
angelägna för Danderyd att det krävs ett budgettillskott på 133 000 kronor. 
 
Ordförande för de kommunvalda revisorerna anförde vid KF att 

• de förtroendevalda revisorerna och den sakkunniga revisionen arbetar 
enligt kommunallagen (KL) 

• att vi alla arbetar för offentliga medel och att den, inom den offentliga 
sektorn, som inte låter sig granskas inte alls är på rätt väg 

• de kommunvalda revisorerna inte förstår hur kommunen kan låta 133000 
kronor avgöra frågan 

• revisorerna vid årets slut tvingas skriva på ansvarsfrihet trots att 
revisorerna tvingats stryka över /prioritera bort kommunens viktiga frågor. 

 
MP anförde att man bör väga in kostnaden för en fördjupad granskning mot den 
potentiella ekonomiska fördelen av att ha genomfört granskningen.  
 
MPs begäran om votering gällande revisorernas äskande om tilläggsanslag på 
133 000 kr resulterade i 37 mot äskandet och14 som biföll äskandet. 
 
Danderyd 2025-06-10 

 
Gun Britt Lindström  
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§ 83 KS 2024/0459 
 

Antagande av Kommunala föreskrifter om 
användningen av den allmänna VA-anläggningen och 
upphävande av Allmänna bestämmelser för 
användande av kommunens allmänna vatten- och 
avloppsanläggning (ABVA) 

Ärende 
Föreliggande ärende avser en revidering av Allmänna bestämmelser för 
användande av kommunens allmänna vatten- och avloppsanläggning 
(ABVA). Revideringen är nödvändig för att uppfylla gällande lagstiftning 
men innebär också förslag som underlättar för både fastighetsägare och VA-
verksamheten i Danderyds kommun. De viktigaste förändringarna gäller 
dokumentets namnbyte till Kommunala föreskrifter om användningen av 
den allmänna VA-anläggningen, för att tydliggöra dess rättsliga ställning 
enligt Svenskt Vattens förslag. Avsnittet om avloppsanläggningen har delats 
upp i spillvatten och dagvatten. Kraven har förtydligats på båda områden, 
exempelvis förbud mot våtservetter i avloppet och krav på att dagvatten inte 
får skada anläggningen. Regler om fettavskiljare har harmoniserats med 
avfallsverksamhetens styrdokument, eftersom fett numera är kommunalt 
avfall. Slutligen införs förbud mot värmeutvinning ur spillvatten, då det kan 
leda till stopp i ledningsnätet. Med föreliggande ärende antar 
kommunfullmäktige nya kommunala föreskrifter om användningen av den 
allmänna VA-anläggningen. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagna Kommunala föreskrifter om 

användningen av den allmänna VA-anläggningen. 
Kommunfullmäktige noterar att föreskrifterna ersätter gällande 
Allmänna bestämmelser för användande av kommunens allmänna 
vatten- och avloppsanläggning (ABVA). 

2. Kommunfullmäktige upphäver gällande Allmänna bestämmelser för 
användande av kommunens allmänna vatten- och avloppsanläggning 
(ABVA), antagen av kommunfullmäktige den 30 maj 2022 (§ 78). 

Yrkanden 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Christian 
Ljungdahl (C) biträder Robert Nibelius (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagna Kommunala föreskrifter om 

användningen av den allmänna VA-anläggningen. 
Kommunfullmäktige noterar att föreskrifterna ersätter gällande 
Allmänna bestämmelser för användande av kommunens allmänna 
vatten- och avloppsanläggning (ABVA). 

2. Kommunfullmäktige upphäver gällande Allmänna bestämmelser för 
användande av kommunens allmänna vatten- och avloppsanläggning 
(ABVA), antagen av kommunfullmäktige den 30 maj 2022 (§ 78). 

__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden  
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§ 84 KS 2025/0069 
 

Årsredovisning 2024 för Djursholms AB 

Ärende 
Djursholms AB är ett av kommunen helägt bolag. Styrelsen för Djursholms 
AB har överlämnat årsredovisningen för 2024. Bolaget redovisade ett 
negativt rörelseresultat om 0,3 miljoner kronor och ett negativt resultat efter 
finansiella poster om 0,8 miljoner kronor. Styrelsen och verkställande 
direktören föreslår att den ansamlade vinsten på 83,0 miljoner kronor 
överförs i ny räkning. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunens ombud att vid ordinarie 
bolagsstämma med Djursholms AB rösta för att fastställa upprättad resultat- 
och balansräkning, bifalla styrelsens förslag till disposition av bolagets fria 
egna kapital samt bevilja styrelsens ledamöter och verkställande direktör 
ansvarsfrihet. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Johanna 
Hornberger (M) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Med anledning av vad som framkommit under kommunfullmäktiges 
behandling av ärendet och under tiden ärendet om årsredovisningen för 
Djursholms AB varit bordlagt yrkar Siv Sahlström (C) att 
kommunfullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att med externt 
kompetent stöd säkerställa administrativa rutiner för Djursholms AB.  
Johanna Hornberger (M) och Maarit Nordmark (L) biträder Siv Sahlströms 
(C) tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
Därefter ställer han proposition på Siv Sahlströms (C) tilläggsyrkande och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunens ombud att vid ordinarie 

bolagsstämma med Djursholms AB rösta för att fastställa upprättad 
resultat- och balansräkning, bifalla styrelsens förslag till disposition 
av bolagets fria egna kapital samt bevilja styrelsens ledamöter och 
verkställande direktör ansvarsfrihet. 
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2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att med externt 
kompetent stöd säkerställa administrativa rutiner för Djursholms 
AB.  

__________ 
Expedieras 
Revisorerna 
Djursholms AB 
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§ 85 KS 2024/0373 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
revisorernas revisionsrapporter 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 14 oktober 2024 (§ 152) väckte 
Carolin Robson (MP) med flera en motion gällande revisorernas 
revisionsrapporter och deras uppföljande revisionsrapporter. Motionären 
anser att revisorernas rapporter och deras uppföljande revisionsrapporter 
behöver behandlas och beslutas av kommunfullmäktige. Motionären 
uppmanar kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att skicka 
alla revisionsrapporter och uppföljande revisionsrapporter till 
kommunfullmäktige för behandling och beslut. Bedömningen är att 
motionärens förslag inte är helt förenligt med kommunallagens 
ansvarsfördelning och god revisionssed. Revisionsrapporter riktas till 
berörda nämnder, medan kommunfullmäktiges roll är att ta emot 
revisionsberättelsen och besluta om ansvarsfrihet. Eftersom 
revisionsrapporterna riktas till berörd nämnd är det respektive nämnd som 
ska följa upp revisorernas rekommendationer. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Gun-Britt Lindström (MP) yrkar bifall till motionen. Kristin Eriksson (C) 
biträder Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 37 JA-röster mot 14 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. 
__________  





 
 

RESERVATION 
Kommunfullmäktige 2025-06-02, punkt 15 Svar på motion från Carolin 
Robson (MP) angående revisorernas revisionsrapporter (KS 2024/0373) 
 
Miljöpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges (KF) beslut att avslå vår 
motion. 
  
Motionen handlar om varför vi anser att revisorernas granskningsrapporter, 
och framförallt deras uppföljande revisionsrapporter, behöver behandlas av 
KF. Motionen skrevs pga kommunstyrelsens (KS) handläggning 2024-09-30 
av revisorernas Granskningsrapport 2024, Uppföljning av lämnade 
rekommendationer år 2021−2022. Vårt yrkande i KS att ärendet skulle 
avgöras av KF biträdes av (C) och (S). Majoriteten röstade mot med 9 röster 
medan 6 ledamöter röstade för att kommunfullmäktige (KF) ska ta ställning till 
revisorernas uppföljande granskningsrapport.  
 
Kommunledningskontoret (KLK) hade inför KS beslut 2024-09-30 inte tagit 
ställning till de brister som revisorerna fastställt och inte tagit ställning till hur 
slutredovisningen av genomförda åtgärder ska ske. KS beslut innebär i 
praktiken att bara revisionsrapporten finns med på dagordningen så går det 
att besluta att revisorernas åtgärdskrav har vidtagits.  
 
Att KS följer upp och säkerställer att revisorernas åtgärdskrav genomförs 
stämmer inte. KS har inte i formell mening behandlat revisionsrapporten, KS 
har inte tagit ställning till de brister och rekommendationer som revisorerna 
har lämnat, KS har inte följt upp eller säkerställt att revisorernas 
rekommendationer 2020-2021 blivit genomförda, KS har inte fått en 
slutredovisning som visar att åtgärderna är verkställda.  
 
Motionen handlar om att revisorerna skickar sina granskningsrapporter till KS 
och berörd nämnd samt till KF för kännedom men att KF inte får denna  
information. Vi anser att både KFs ledamöter och Danderydsborna har rätt att 
få ta del av det Danderyds revisorer skriver om kommunens verksamheter.  
 
Motionen handlar om kommunens bristande följsamhet till revisorernas 
åtgärdskrav:  

• att KS, SN och UN inte säkerställer att tillräckliga åtgärder har vidtagits 
utifrån de brister och rekommendationer som har lämnats i de tidigare 
granskningarna 



• att KS, SN och UN inte säkerställer att nämnden, i formell mening, tar 
del av samt behandlar revisionsrapporterna samt tar ställning till de 
brister samt rekommendationer som revisorerna har lämnat   

• att KS, SN och UN inte följer upp och säkerställer att beslutade 
åtgärder är/blir genomförda 

 
I KLK tjänsteutlåtande 2025-03-18 (KS 2024/0373, bilaga 2) står 

• att motionärens förslag inte är helt förenligt med kommunallagens 
ansvarsfördelning och god revisionssed 

• att revisionsrapporter riktas till berörda nämnder, medan KFs roll är att 
ta emot revisionsberättelsen och besluta om ansvarsfrihet 

 
MP anser att tjänsteutlåtandet inte innehåller något svar på våra frågor utan 
utgör ett illa dolt försök att bortse från revisorernas åtgärdskrav. Eftersom 
revisorerna skickar granskningsrapporterna till KF för kännedom och KF inte 
får kännedom om dessa granskningsrapporter anser vi det är kommunens 
handläggning av revisorernas granskningsrapporter som fallerar.  
 
Faktum kvarstår att KS inte följer upp och inte säkerställer att revisorernas 
framförda krav har åtgärdats, att KS inte får någon slutredovisning och att KS 
inte vet om revisorernas åtgärdskrav har verkställts. MP vidhåller att 
revisorernas åtgärdskrav ska följas. Förtroendevalda revisorer och den 
sakkunniga revisionen arbetar enligt kommunallagen (KL) och för offentliga 
medel. Det är oroväckande hur lättvindigt KS och KF tar på revisorernas  
granskningsrapporter.  
 
I KF framkom att kommunen har styrdokument som beskriver hur 
revisionsrapporter ska handläggas: ”de skickas till nämnderna från presidiet 
och till nämnderna där de behandlas.. och sedan noteras de till fullmäktige”. ”I 
styrdokumentet står att presidiet ansvarar för att anmäla granskningarna till 
fullmäktige”. MP finner påståendet som svårtolkat. Vi ser majoritetens beslut 
att avslå vår motion som ett illa dolt försök att bortse från revisorernas 
åtgärdskrav och att förhindra Danderydsbornas insyn. Frågan om KS 
uppsiktsplikt över nämnderna får tas upp under annan ordning. 
 
MPs begäran om votering resulterade i 37 för avslag och 14 för bifall till  
motionen. 
 
 
Danderyd 2025-06-10 

 
Gun Britt Lindström 
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§ 86 KS 2024/0275 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
fastighetsunderhåll och strategisk lokalförsörjning 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 (§ 101) väckte 
Carolin Robson (MP) en motion om fastighetsunderhåll och strategisk 
lokalförsörjning. Genom motionen föreslås att kommunstyrelsen ska ges i 
uppdrag: 

− att utreda om det avsätts medel i nivå med fullmäktiges mål för 
fastighetsunderhåll som anger att värde, funktion och skick ska 
bevaras (det som tidigare benämndes bevarandet av kommunens 
realkapital) 

− att utreda hur en långsiktig underhållsplan ska kunna kopplas ihop 
med en långsiktig lokalförsörjningsplan med syfte att säkerställa att 
underhållsåtgärder utförs på ett effektivt sätt 

− att utreda om kommunstyrelsen har tillräcklig kunskap om 
underhållsbehovet i kommunens fastigheter för att kunna göra en 
långsiktig planering av lokalförsörjningen 

− att utreda om det finns tydliga roller och mandat inom ramen för 
lokalförsörjningsprocessen 

Ärendet har remitterats till tekniska nämnden som antog remissvar den 29 
januari 2025 (§ 15). Nämnden anser att samhällsutvecklingsförvaltningens 
verksamhet i detta avseende har fungerande processer och bedrivs med en 
långsiktig medvetenhet på ett sätt som hushåller med kommunens resurser. 
Det sker också löpande ett systematiskt effektiviserings- och 
förbättringsarbete i specifika delar av kommunens fastighetsförvaltning, 
bland annat vad gäller objektsvisa förvaltningsplaner. Tekniska nämnden ser 
därför inget behov av att särskilt utreda kommunens fastighetsunderhålls- 
och lokalförsörjningsplanering i enlighet med motionärens förslag.  
Med föreliggande ärende återremitterar kommunfullmäktige ärendet med 
stöd av kommunallagens regler om minoritetsåterremiss. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Ruby Rosén (MP) yrkar att ärendet återremitteras med följande motivering. 

− att utreda om det avsätts medel i nivå med fullmäktiges mål för 
fastighetsunderhåll som anger att värde, funktion och skick ska 
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bevaras (det som tidigare benämndes bevarandet av kommunens 
realkapital) 

− att utreda hur en långsiktig underhållsplan ska kunna kopplas ihop 
med en långsiktig lokalförsörjningsplan med syfte att säkerställa att 
underhållsåtgärder utförs på ett effektivt sätt 

− att utreda om kommunstyrelsen har tillräcklig kunskap om 
underhållsbehovet i kommunens fastigheter för att kunna göra en 
långsiktig planering av lokalförsörjningen 

− att utreda om det finns tydliga roller och mandat inom ramen för 
lokalförsörjningsprocessen 

Christian Ljungdahl (C), Jenny Åkervall (S) och Bo Lagercrantz (SD) 
biträder Ruby Roséns (MP) yrkande. 
Anders Bergstrand (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Christian 
Hoas (M) biträder Anders Bergstrands (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska avgöra ärendet idag och Ruby Roséns (MP) 
återremissyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska 
avgöras idag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för att kommunfullmäktige ska 
avgöra ärendet idag och NEJ för bifall till Ruby Roséns (MP) 
återremissyrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
Ruby Roséns (MP) återremissyrkande med 22 NEJ-röster mot 29 JA-röster i 
enlighet med kommunallagens regler om minoritetsåterremiss. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med stöd av kommunallagens 
regler om minoritetsåterremiss, och med följande motivering: 

− att utreda om det avsätts medel i nivå med fullmäktiges mål för 
fastighetsunderhåll som anger att värde, funktion och skick ska 
bevaras (det som tidigare benämndes bevarandet av kommunens 
realkapital) 

− att utreda hur en långsiktig underhållsplan ska kunna kopplas ihop 
med en långsiktig lokalförsörjningsplan med syfte att säkerställa att 
underhållsåtgärder utförs på ett effektivt sätt 
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− att utreda om kommunstyrelsen har tillräcklig kunskap om 
underhållsbehovet i kommunens fastigheter för att kunna göra en 
långsiktig planering av lokalförsörjningen 

− att utreda om det finns tydliga roller och mandat inom ramen för 
lokalförsörjningsprocessen 

__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden  
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§ 87 KS 2024/0441 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) m fl om att 
minska ljusföroreningarna 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 2 december 2024 (§ 211) 
väckte Carolin Robson (MP) med flera en motion om att minska 
ljusföroreningarna. Motionen uppmanar kommunfullmäktige att uppdra åt 
kommunstyrelsen att verka för att ett belysningsprogram med riktlinjer tas 
fram med syftet att minska ljusföroreningarna i kommunen samt att 
riktlinjer i detta belysningsprogram tillämpas i alla relevanta 
projekt. Samhällsutvecklingsförvaltningens utredning visar att ett aktivt 
arbete redan pågår för att minimera ljusföroreningar. Detta arbete utgår från 
de riktlinjer som fastställs i kommunens översiktsplan som antogs av 
kommunfullmäktige den 9 maj 2022 (§ 54).  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Ruby Rosén (MP) yrkar bifall till motionen. Kristin Eriksson (C) och Gun-
Britt Lindström (MP) biträder Ruby Roséns (MP) yrkande. 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Ruby Roséns (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Ruby Roséns (MP) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 36 JA-röster mot 15 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
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Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Roséns (MP) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Roséns (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
__________  
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RESERVATION  
Kommunfullmäktige 2025-06-02 punkt 17, motion om att minska 
ljusföreningar (KS 2024/0441) 
  
 
Miljöpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut att avslå motionen.  
Vi har i motionen uppmanat kommunfullmäktige (KF) att uppdra åt 
kommunstyrelsen (KS) att verka för att ett belysningsprogram med riktlinjer tas 
fram med syftet att minska ljusföreningarna i Danderyd, samt att riktlinjer i detta 
belysningsprogram tillämpas i alla relevanta projekt. 
 
Människan liksom allt annat levande är anpassat till årstiden och dygnets 
växlingar. Men sedan 100n år tillbaka har vi rubbat systemet och har konstgjort 
ljus på natten. Nattlevande insekter dras till ljuskällorna, fastnar där och dör av 
utmattning. Fåglar stressas av störd dygnsrytm, flyttfåglar förvirras av artificiellt 
ljus. Växter och trädens årstidscykel störs. 
 
Vår motion handlar om hållbarhet, både den sociala och ekologiska 
hållbarheten. MP anser att Danderyd behöver ta fram riktlinjer för annars 
hamnar denna hållbarhetsfråga i sedvanligt stuprörstänk. Vi behöver inte 
uppfinna hjulet en gång till, vi kan kopiera Moderatkommunen Nackas 
beslutade riktlinjer. 
 
Enligt samhällsutvecklingsförvaltningens tjänsteutlåtande 250429 bedrivs ett 
strukturerat och aktivt arbete för att motverka ljusföroreningar och att arbetet 
utgår från riktlinjerna i kommunens översiktsplan (ÖP).  
 
Vid sammanträdet i KF påtalade MP att  
 

• det i ÖP inte står någonting om några riktlinjer 

• det endast finns åtta rader text om ljusföroreningar och att detta  
först efter att MP yrkat att det i ÖP ska finnas med information om 
ljusföroreningar 

• det på kommunens hemsida inte finns någon information till 
kommuninvånarna om ljusföreningar 

 
På sidan 3 i samhällsutvecklingens tjänsteutlåtande finns en 
Barnkonsekvensanalys (BKA). Texten redovisar innebörden av FNs konvention 
om barns rättigheter. En regelrätt barnkonsekvensanalys (BKA) är dock något 
helt annat. I en BKA ska analyseras vilka konsekvenser och effekter – både 
positiva och negativa – ett beslut kan få för kommunens barn och unga. 
Analysen ska bl a utgå från gällande lagstiftning, aktuell forskning, evidens och 
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praxis, synpunkter från aktuella aktörer, olika handlingsalternativ, möjliga 
intressekonflikter, negativa och positiva konsekvenser för barn, bästa möjliga 
lösning och eventuellt kompensatoriska åtgärder. Vem som ansvarar för 
uppföljningen ska framgå och analysen ska dokumenteras så att beslutet går att 
granska. Beslutsfattaren har ansvaret för barnkonsekvensanalysen och om det i 
ett förslag till beslut saknas tillräckligt underlag för att göra en regelrätt BKA ska 
ärendet återremitteras för komplettering. 
 
 
MPs begäran om votering gällande fullmäktiges beslut att avslå motionen gav 
resultatet 36 för avslag och 15 för bifall till motionen. Miljöpartiet och Centern 
reserverade sig mot beslutet. 
 
 
 
Danderyd 2025-06-10 

 
Gun Britt Lindström  Ruby Rosén 
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§ 88 KS 2025/0042 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
A. Kjetil Anthonisen (KD) har den 15 maj 2025 begärt befrielse från 
uppdrag som ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden.  
B. Marie-Louise Björkman (M) har den 16 maj 2025 begärt befrielse från 
uppdrag som nämndeman i Attunda tingsrätt.  
C. Ulf Ahrner (M) har den 2 juni 2025 begärt befrielse från uppdrag som 
ersättare i utbildningsnämnden. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 
__________ 
Expedieras 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Attunda tingsrätt 
Utbildningsnämnden 
De befriade  
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§ 90 KS 2025/0042 
 

Befrielse från uppdrag i kommunfullmäktige och 
hemställan till länsstyrelsen om ny 
röstsammanräkning 

Ärende 
Hans Hammar (M) har den 2 juni 2025 begärt befrielse från uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningen och att kommunfullmäktige 
ska hemställa att länsstyrelsen ska förrätta ny röstsammanräkning och finner 
att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller framställningen. 
2. Kommunfullmäktige hemställer att länsstyrelsen ska förrätta ny 

röstsammanräkning efter Hans Hammar. 
__________  
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§ 91 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ledamot i Käppalaförbundets 
fullmäktige 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som ledamot i Käppalaförbundets 
fullmäktige. Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat Christian 
Ljungdahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Christian Ljungdahl (C)  
till ledamot i Käppalaförbundets fullmäktige. 
__________ 
Expedieras 
Käppalaförbundet 
Christian Ljungdahl  
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§ 92 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ledamot i Norrvattens 
förbundsfullmäktige 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som ledamot i Norrvattens 
förbundsfullmäktige. Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat 
Christian Ljungdahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Christian Ljungdahl (C),  
till ledamot i Norrvattens förbundsfullmäktige. 
__________ 
Expedieras 
Norrvatten 
Christian Ljungdahl  
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§ 93 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Ärende 
Kristdemokraterna har ett vakant uppdrag som ersättare i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Kristdemokraterna har för detta uppdrag nominerat 
Milles Lindgren (KD).  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Milles Lindgren (KD)  
till ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden till och med den 31 
december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Milles Lindgren  
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§ 94 KS 2025/0245 
 

Motion om att pröva en ny teknik för kommunens 
farthinder så att de anpassas till den hastighet som 
råder på vägen 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera inlämnar en motion om att pröva en ny teknik 
för kommunens farthinder så att de anpassas till den hastighet som råder på 
vägen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
 












